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Janette Broberg 
Sirpa Ek Susanna Mäntysaari 
Eija Erasvuo 
Erkki Haavisto 
Pekka Heikkilä Kristiina Engström 
Mikko Kangasoja 
Anneli Kivijärvi 
Mika Koivisto 
Katja Koivusalo 
Kimmo Kosonen 
Heikki Laine 
Hannele Lehto-Laurila 
Aarre Lehtonen 
Ari Leinonen 
Aki-Petteri Löfgren 
Markus Maunula 
Jonni Moislahti 
Merja Niemi 
Eija Nurmi 
Pekka Närhinen 
Vesa Parantainen 
Tanja Parkko 
Jari Pulkkinen 
Jukka Rantala 
Saila Rintee Satu Hakanurmi 
Anita Ruusuranta 
Tuuli Salospohja Jukka A. Rantala 
Eeva Savola Elisa Vuorinen 
Harri Seikola 
Tapio Soiniitty 
Raimo Sulonen 
Sari Suominen 
Niko Toivonen 
Helena Viljanen 
Maria Virko 
Jyrki Yrttiaho 
Nina Äikäs 
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Muut saapuvilla olleet 
 

Juha Jormanainen kaupunginhallituksen edustaja 
Veijo Mikola kaupunginhallituksen edustaja 
Kalle Myllymäki kaupunginhallituksen edustaja 
Ari Korhonen, Konsernihallinto kaupunginjohtaja 
Anna-Kristiina Järvi, Konsernihallinto talousjohtaja 
Antti Korte, Tekninen keskus tekninen johtaja 
Juha Sandberg, Sosiaali- ja terveyskeskus sosiaali- ja terveysjohtaja 
Juha-Pekka Lehmus, Sivistyskeskus sivistysjohtaja 
Minna Heikkilä, Konsernihallinto viestintäpäällikkö 
Ilari Nummila, Tietohallintopalvelut järjestelmäasiantuntija 
Sari Vahtera, Konsernihallinto pöytäkirjanpitäjä 
 

 
Asiat  1 - 21 § 
 
Allekirjoitukset 
 
  

Janne Laulumaa Sari Vahtera 
puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 
 

Pöytäkirjan tarkastus Raisio, 1.2.2018 
 
 
 
  Aarre Lehtonen  Ari Leinonen 
 
Pöytäkirja on ollut yleisesti nähtävänä 
 
  Raisio, 2.2.2018 
 
 
   
  Sari Vahtera 
  Pöytäkirjanpitäjä 
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Käsitellyt asiat 
 

Nro § Liite Otsikko Sivu 

1 1 §  Kokouksen laillisuuden toteaminen 4 

2 2 §  Kahden pöytäkirjantarkastajan valitseminen 5 

3 3 §  Esityslistan hyväksyminen 6 

4 4 § 1  Medbit Oy:n ja Medi-It Oy:n välisen osakassopimuksen hyväksymi-
nen 

7 

5 5 §  Jade Tähtisen eronpyyntö Raision kaupungin luottamustoimista 8 

6 6 § 2-3  Hallintosäännön päivittäminen 10 

7 7 § 4-5  Raision kaupungin asunto-ohjelma 2018-2025 17 

8 8 §  Lisämäärärahaesitys vuoden 2017 talousarvioon Veitikanraitin päi-
väkodin ensikertaiseen kalustamiseen 

22 

9 9 §  Sivistyskeskuksen valtionavustusten siirto vuodelle 2018 24 

10 10 § 6-9  Omakotitonttien hinnoittelu / Merinuorikkala 2 ja Kuuanlaakso (länsi-
osa 1) 

26 

11 11 §  Valtuutettu Eija Nurmen ym. valtuutettujen aloite koskien valtuuston 
osallistumista metsänistutustalkoisiin puun päivänä 

28 

12 12 §  Valtuutettu Erkki Haaviston ym. valtuutettujen aloite koskien elinkei-
no-/yritysasiamiehen vakanssin perustamista 

31 

13 13 §  Aarre Tuhkasen luottamustoimet Raision kaupungissa 34 

14 14 §  Valtuutettu Ari Leinosen ym. valtuutettujen aloite koskien korvaus-
hoidon palvelupisteen lopettamista Raisiossa  

36 

15 15 §  Valtuutettu Ari Leinosen ym. valtuutettujen aloite koskien kameroiden 
hankkimista Raisiontien ja Nesteentien valoristeykseen 

37 

16 16 §  Valtuutettu Jukka Rantalan ym. valtuutettujen aloite koskien vastuul-
lisesti tuotetun suomalaisen ruoan huomioimista kunnan ruokapalve-
lujen hankinnoissa 

38 

17 17 §  Valtuutettu Emma Lindqvistin ym. valtuutettujen aloite koskien Raisi-
on liittymistä Fölin kaupunkipyöräjärjestelmäkokeiluun 

41 

18 18 §  Valtuutettu Emma Lindqvistin ym. valtuutettujen aloite koskien Raisi-
on pyöräteiden kehittämistä ja pikapyörätien rakentamista Raisio-
Turku välille 

42 

19 19 §  Valtuutettu Emma Lindqvistin ym. valtuutettujen aloite koskien liiken-
nepuiston perustamista Raisioon 

43 

20 20 §  Valtuutettu Susanna Mäntysaaren ym. valtuutettujen aloite koskien 
uuden liikenneturvallisuusselvityksen laatimista 

44 

21 21 §  Valtuutettu Susanna Mäntysaaren ym. valtuutettujen aloite koskien 
Iiroistentien turvallisuuden parantamista 

45 

 
Muutoksenhaku 
 

1-21 § Muutoksenhakuohje 47 
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1 §  

Kokouksen laillisuuden toteaminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto toteaa kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
Päätös Valtuusto totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
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2 §  

Kahden pöytäkirjantarkastajan valitseminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto valitsee tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valtuutetut Aarre 

Lehtosen ja Ari Leinosen. 
 

Päätös Valtuusto valitsi tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valtuutetut Aarre 
Lehtosen ja Ari Leinosen. 

 
 



Raision kaupunki Pöytäkirja   6 (48) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 29.01.2018  

 

3 §  

Esityslistan hyväksyminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto päättää käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyk-

sessä. 
 

Päätös Valtuusto päätti käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyksessä. 
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Kaupunginhallitus § 405 18.12.2017 

 

 Asianro 1133/00.04.02/2017 

§ 4 

Medbit Oy:n ja Medi-It Oy:n välisen osakassopimuksen hyväksyminen 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 18.12.2017 405 §  

 

 ”Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 11.12.2017: 

 

Raision kaupunki on osakkaana Medbit Oy:ssä. Medbit Oy:n ylimääräisessä 

yhtiökokouksessa on hyväksytty Medbit Oy:n ja Medit IT Oy:n välinen sulau-

tuminen yhdeksi yhtiöksi. Uuden yhtiön nimi on 2M-IT.  

 

Medbit Oy pyytää osakkeenomistajiaan käsittelemään 2M-IT:n osakassopi-

muksen hallituksen/valtuuston kokouksessa ja valtuuttamaan asianomaisen 

henkilön allekirjoittamaan osakassopimuksen pienin teknisin muutoksin. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että se hyväksyy 2M-IT:n osakasso-

pimuksen ja valtuuttaa kaupunginjohtajan allekirjoittamaan osakassopimuk-

sen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Liitteet 1 Osakassopimus Medi-It Oy ja Medbit Oy 

 

Oheismateriaali  1 Medbit Oy:n ylimääräisen yhtiökokouksen pöytäkirja 30.11.2017 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että se hyväksyy 2M-IT:n osakassopimuksen ja valtuut-

taa kaupunginjohtajan allekirjoittamaan osakassopimuksen. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

Tiedoksi   Medbit Oy  
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Kaupunginhallitus § 406 18.12.2017 

 

 Asianro 59/00.00.01/2017 

§ 5 

Jade Tähtisen eronpyyntö Raision kaupungin luottamustoimista 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 18.12.2017 406 §  

 

 ”Kaupunginsihteeri Sari Vahtera 13.12.2017: 

 

Jade Tähtinen on jättänyt eronpyynnön Raision kaupungin luottamustoimista 

paikkakunnalta poismuuton vuoksi 1.1.2018 alkaen.  

 

Kaupunginvaltuusto on 5.6.2017 § 88 valinnut Tähtisen vapaa-

aikalautakunnan varajäseneksi ja § 89 teknisen lautakunnan varajäseneksi. 

Lisäksi kaupunginhallitus on 22.6.2017 § 246 valinnut Tähtisen Kerttulan 

Tenniskeskus Oy:n hallituksen varajäseneksi.  

 

Kuntalain 70 §:n mukaan luottamustoimesta voi erota pätevästä syystä. Eron 

myöntämisestä päättää luottamushenkilön valinnut toimielin.  

 

Kuntalain 71 §:n mukaan vaalikelpoinen kunnan luottamustoimeen on henkilö, 

jonka kotikunta kyseinen kotikunta on.  

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

1) myöntää Jade Tähtiselle eron Kerttulan Tenniskeskus Oy:n hallituksen va-

rajäsenyydestä 

 

2) valita Kerttulan Tenniskeskus Oy:n hallitukseen varajäsenen jäljellä ole-

vaksi toimikaudeksi 

 

3) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto myöntää eron Jade Tähtiselle tekni-

sen lautakunnan varajäsenyydestä ja vapaa-aikalautakunnan varajäse-

nyydestä 

 

4) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto valitsee teknisen lautakunnan varajä-

senen ja vapaa-aikalautakunnan varajäsenen jäljellä olevaksi toimikau-

deksi.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
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Päätös Kaupunginhallitus päätti 

 

1)    myöntää Jade Tähtiselle eron Kerttulan Tenniskeskus Oy:n hallituksen 

varajäsenyydestä 

 

2)    valita Kerttulan Tenniskeskus Oy:n hallituksen varajäseneksi Tanja Par-

kon jäljellä olevaksi toimikaudeksi 

 

3)    ehdottaa valtuustolle, että valtuusto myöntää eron Jade Tähtiselle tekni-

sen lautakunnan varajäsenyydestä ja vapaa-aikalautakunnan varajäsenyy-

destä 

 

4)    ehdottaa valtuustolle, että valtuusto valitsee teknisen lautakunnan vara-

jäseneksi Eeva Savolan ja vapaa-aikalautakunnan varajäseneksi Minna Ur-

pon jäljellä olevaksi toimikaudeksi.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin heti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

1) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto myöntää eron Jade Tähtiselle tekni-

sen lautakunnan varajäsenyydestä ja vapaa-aikalautakunnan varajäse-

nyydestä 

 

2) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto valitsee teknisen lautakunnan varajä-

seneksi Eeva Savolan ja vapaa-aikalautakunnan varajäseneksi Minna Ur-

pon jäljellä olevaksi toimikaudeksi.  

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

 

Tiedoksi   Nimetyt  

  Päivi Nieminen/sidonnaisuusilmoitukset 

  www-sivut 

  Anne Rantala, Tekninen keskus, talous- ja hallintopalvelut 

  Taina Pietikäinen, Liikunta- ja nuorisopalvelut 

  Jade Tähtinen 
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Kaupunginhallitus § 4 15.1.2018 

 

 Asianro 581/00.01.01/2017 

§ 6 

Hallintosäännön päivittäminen 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 29.5.2017 § 146 

 

”Kaupunginjohtaja Ari Korhonen ja kaupunginlakimies Outi Reinikainen 

24.5.2017: 

 

Raision kaupungilla on tällä hetkellä hallintosäännön lisäksi useita johtosään-

töjä. Uusi kuntalaki edellyttää, että kaupungilla on vain yksi hallintosääntö, 

jossa on tarpeelliset määräykset kaikkia toimielimiä ja hallintokuntia koskien. 

 

Tähän hallintosääntöön on yhdistetty kaikki nykyiset johtosäännöt, joita ovat 

 

- kaupunginvaltuuston 13.11.1995 hyväksymä hallintosääntö muutoksineen 

- kaupunginvaltuuston 18.10.2004 hyväksymä kaupunginhallituksen johto-

sääntö muutoksineen 

- kaupunginvaltuuston 28.8.1995 hyväksymä kaupunginvaltuuston työjär-

jestys muutoksineen 

- kaupunginvaltuuston 21.3.2005 hyväksymä sivistystoimen johtosääntö 

muutoksineen 

- kaupunginvaltuuston 27.11.2006 hyväksymä sosiaali- ja terveyskeskuk-

sen johtosääntö muutoksineen 

- kaupunginvaltuuston 11.11.1996 hyväksymä tarkastussääntö 

- kaupunginvaltuuston 18.10.2004 hyväksymä teknisen toimen johtosääntö 

muutoksineen 

- kaupunginvaltuuston 6.5.1996 hyväksymä keskusvaalilautakunnan johto-

sääntö 

- kaupunginvaltuuston 24.5.2010 hyväksymä hankintatoimen johtosääntö  

- kaupunginvaltuuston 23.9.1991 hyväksymä materiaalihallinnon johtosään-

tö. 

 

Hallintosäännön alkuosaan on kirjattu yleisiä säännöksiä, jotka koskevat kaik-

kia toimintaa ja loppuosaan lautakuntien ja viranhaltijoiden oman alansa eri-

tyistä toimivaltaa edellyttävät säännökset. Toimivaltakysymyksiin ei esitetä 

merkittäviä muutoksia, lähinnä on pyritty johdonmukaistamaan nykyisiä käy-

täntöjä ja kirjaamaan asiat mahdollisimman selkeästi. Lisäksi on otettu kir-

jauksia Kuntaliiton malliohjesäännöstä (esim. kaupunginhallituksen puheen-

johtajan tehtävät). Keskusten johtajat ja johtoryhmät ovat esittäneet osaltaan 

kirjauksia ja näkemyksiä hallintosääntöön. Pyrkimyksenä on ollut nykyisten 

toimintatapojen ja toimivallan mahdollisimman selkeä kirjaaminen myös sään-
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tötasolle. Yt-toimikunta on käsitellyt hallintosäännön kokouksessaan 24.5. ja 

todennut, ettei sillä ole huomautettavaa hallintosääntöluonnokseen. 

 

Hallintosääntöä tultaneen tarkastelemaan uudelleen varsin pian, mikäli maa-

kuntauudistus etenee suunnitellusti. Myös strategiatyön yhteydessä on syytä 

arvioida, tarvitaanko hallintosääntöön muutoksia. Tässä vaiheessa on kuiten-

kin tarpeellista saattaa kaupungin hallintosääntö kuntalain edellyttämälle ta-

solle. Hallintosääntö tulisi hyväksyä uuden valtuuston kokouksessa 5.6. en-

simmäisenä asiana. 

 

JOITAKIN PERIAATTEELLISIA LINJAUKSIA 

 

Kaupunginvaltuusto 

 

Kaupunginvaltuuston työjärjestys on säilytetty ennallaan poislukien kuntalain 
edellyttämät muutokset. 
 

Valtuuston työjärjestysosuuteen on lisätty uutena valtuustoinfo. 

 

Organisaatio 

 

Ei muutoksia organisaatioon. Organisaatiokaavio on kirjattu hallintosääntöön. 

Termistöä on selkiytetty siten että keskukset jakaantuvat palvelualueisiin, joita 

johtaa palvelualueen johtaja. Palvelualueet jakaantuvat tulosyksiköihin, joita 

johtavat tulosyksiköiden johtajat. Näillä termeillä ei ole vaikutusta varsinaisiin 

tehtävänimikkeisiin. 

 

Konserniohjaus 

 

Valtuusto päättää kuntakonsernin toiminnan ja talouden keskeisistä tavoitteis-

ta sekä konserniohjauksen ja omistajapolitiikan periaatteista ja hyväksyy Rai-

sion kaupungin konserniohjeen 

 

Kaupunginhallitus antaa yksittäisiä konserniohjeita. Kaupunginjohtaja voi an-

taa päätöksellään konserniohjeen niissä tapauksissa, jos kaupunginhallitus ei 

ole konserniohjetta antanut. 

 

Kaupunginhallituksen konsernijaosto seuraa ja valvoo konserniyhteisöjä, nii-

den toimintaa, taloutta ja tavoitteiden toteutumista. 

 

Henkilöstöasiat 

 

Konsernijaosto edustaa kuntaa työnantajana ja päättää yleisistä linjauksista. 

 

Vakanssit perustaa kaupunginhallituksen konsernijaosto kuten aikaisemmas-

sakin johtosäännössä. 
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Viranhaltijoiden lomat, matkapäätökset ja vastaavat tekee jatkossa esimies, 

paitsi kaupunginjohtajan osalta kaupunginhallitus. Pohjoismaiden tai Baltian-

maiden ulkopuolelle suuntautuvista matkoista päättää kaupunginhallitus mat-

kustusohjeessa. 

 

Lomautusten periaatteista päättää kaupunginhallitus. 

 

Palkkoihin tehtävistä muutoksista päättävät kaupunginhallitus tai lautakunta 

oman toimialansa henkilöstö osalta. 

 

Kaupunginjohtajan, sosiaali- ja terveysjohtajan, sivistysjohtajan ja teknisen 

johtajan valitsee kaupunginvaltuusto. Konsernihallintojohtajan valitsee kau-

punginhallitus konsernihallinnon viranhaltijoista. 

 

Kaupunginhallitus valitsee konsernihallinnon asiantuntijat ja lautakunnat pal-

velualueen johtajat. Muun henkilöstön valitsee keskuksen johtaja tai määrää-

mänsä. 

 

Keskusten johtajat voivat delegoida päätösvaltaansa henkilöstöasioiden osal-

ta. 

 

Hankinta-asiat 

 

Kaupunginjohtajalla ja keskusten johtajilla on hankintaoikeus 70.000 euroon 

saakka. Kaupunginhallitus tai lautakunta päättävät yli 70.000 euron hankin-

noista omalla toimialallaan. Keskuksen johtaja voi delegoida päätösvaltaansa 

hankinta-asioissa.  

 

Otto-oikeus 

 

Asian ottamisesta kaupunginhallituksen käsiteltäväksi voi päättää kaupungin-

hallitus, kaupunginhallituksen puheenjohtaja ja kaupunginjohtaja. Asian otta-

misesta lautakunnan käsiteltäväksi voi päättää lautakunnan ja sen puheenjoh-

tajan lisäksi lautakunnan esittelijä. Viranhaltijalla tai toimielimellä on erityises-

tä syystä oikeus antaa alaiselleen viranhaltijalle tai toimielimelle määräys otto-

oikeuskelpoisen päätöksen tekemiseksi. 

 

Delegointi 

 

Pääasiallinen linjaus on, että hallintosäännössä toimielimelle tai viranhaltijalle 

annettu toimivalta on ko. toimijan käytössä. 

 

Kaupunginhallitus voi delegoida yleistä toimivaltaansa muille toimielimille tai 

viranhaltijoille. 

 

Lautakunnilla ei joitakin poikkeuksia lukuun ottamatta ole oikeutta delegoida 

toimivaltaansa. 
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Keskuksen johtaja voi delegoida henkilöstö- ja hankinta-asioihin liittyvää toi-

mivaltaansa. 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy liitteenä 

olevan hallintosäännön. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti kokouksessa. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen yksimielisesti siten muutettuna, 

että 9 luvun 3 §:n toinen kappale muutettiin: 

 

Valtuustossa on 1., 2. ja 3. varapuheenjohtaja. 

 

Lisäksi kaupunginhallitus päätti yksimielisesti pyytää uusilta lautakunnilta ja 

muilta tarvittavilta tahoilta lausunnon hallintosäännöstä. Mahdolliset muutos-

tarpeet huomioidaan strategiatyön yhteydessä siten, että hallintosääntö tuo-

daan tarvittaessa uudelleen käsittelyyn vielä kuluvan vuoden puolella.” 

 

 

Kaupunginvaltuusto 5.6.2017 § 79 

 

”Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

esittää kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy liitteenä olevan hallintosään-

nön. 

 

Päätös Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin heti kokouksessa.” 

 

 

Kaupunginhallitus 15.1.2018 § 4  

 

”Kaupunginjohtaja Ari Korhonen ja kaupunginsihteeri Sari Vahtera 

11.1.2018: 

 

Kaupunginvaltuusto hyväksyi 5.6.2017 § 79 kokouksessaan uuden hallinto-

säännön. Kaupunginhallitus päätti hallintosääntöä käsitellessään 29.5.2017 § 

146, että uusilta lautakunnilta ja muilta tarvittavilta tahoilta pyydetään lausunto 

hallintosäännöstä. Lisäksi todettiin, että mahdolliset muutostarpeet huomioi-

daan strategiatyön yhteydessä siten, että hallintosääntö tuodaan tarvittaessa 

uudelleen käsittelyyn vielä kuluvan vuoden puolella (2017).  

 

Lautakunnat ovat käsitelleet hallintosääntöä seuraavasti: 
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- Tekninen lautakunta on 14.11.2017 § 171ottanut kantaa muun lisäksi 

tonttien myyntiä ja vuokrausta koskevien sopimusten hyväksymiseen 

ja hallintosäännön rakenteen selkeyttämiseen. 

 

- Vapaa-aikalautakunta on 14.11.2017 § 65 ja sivistyslautakunta 

15.11.2017 § 135 esittänyt lausuntoinaan, että hallintosääntöön lisä-

tään muun lisäksi tarkennuksia sivistysjohtajan tehtäviin sekä palvelu-

alueiden johtajien erityisiin tehtäviin. 

   

- Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta on 15.11.2017 § 183 esittänyt 

muutoksia hallintosäännön 16 luvun 3 pykälään. Sosiaalipalveluiden 

uudet tehtäväjärjestelyt edellyttävät esitettyjä muutoksia.  Hallinto-

sääntöön esitetään lisättäväksi työllisyyspalveluiden palvelualue.  

 

- Ympäristölautakunta on 16.11.2017 § 74 esittänyt muutosta hallinto-

säännön 18 luvun 2 §:n tekstiin terveysvalvontajaoston puheenjohta-

juudesta siten, että jatkossa hallintosäännössä todetaan, että puheen-

johtaja ja varapuheenjohtaja valitaan yhteistoimintasopimuksen mu-

kaisesti. Tämän lisäksi lautakunta esittää pieniä tarkennuksia terveys-

valvontajaoston ratkaisuvaltaan.   

Lautakuntien ehdottamat muutokset on kirjattu hallintosääntöön ehdotetussa 

muodossa lukuun ottamatta sosiaali- ja terveyspalveluiden lautakunnan ehdo-

tusta valmiussuunnitteluvastuun siirtämisestä keskusten johtajista organisaa-

tiossa alaspäin. Asia voidaan ratkaista erikseen valmiussuunnitelmassa tai 

työnjohdollisesti. Pysyvä vastuu koko sektorin valmiussuunnitelmien osalta on 

keskuksen johtajilla. 

 

Kaupunginjohtajan lomien hyväksyntä siirretään kaupunginhallituksen pu-

heenjohtajalle vastaavasti kuten menettely on jo tällä hetkellä Turussa, Kaari-

nassa, Liedossa, Naantalissa, Maskussa, Ruskolla, Nousiaisissa ja monissa 

muissa kunnissa. Kaupunginjohtajan varahenkilöstä päättää jatkossa kau-

punginhallitus ja mikäli poissaolo kestää yli kolme kuukautta, siitä voi päättää 

kaupunginvaltuusto. 

 

Lisäksi on tehty lähinnä teknisluonteisia, uuden kuntalain ja tulevan tietosuo-

ja-asetuksen kannalta tarkoituksenmukaisia tarkennuksia hallintosääntöön. 

Liitteenä olevasta hallintosäännöstä ilmenee esitettävät muutokset ja lisäykset 

punaisella ja poistettaviksi esitetyt kohdat yliviivauksin.  

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että valtuusto päättää 

 

1)  hyväksyä liitteenä olevan hallintosäännön Raision kaupungin hallinto-

säännöksi 

 

http://julkaisut.raisio.fi/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2017280864-11
http://julkaisut.raisio.fi/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2017281051-5
http://julkaisut.raisio.fi/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2017280454-10
http://julkaisut.raisio.fi/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2017280481-9
http://julkaisut.raisio.fi/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2017280857-6
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2) hyväksyä, että hallintosääntö tulee voimaan heti, kun valtuusto on sen hy-

väksynyt 

 

3) kumota kaupunginvaltuuston 5.6.2017 § 79 hyväksymän hallintosäännön. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti.  

 

 

Päätös Esittelijä teki seuraavan muutetun päätösehdotuksen: 

 

- 6 § Kokousaika ja -paikka kohdasta ”kokous on pidettävä aina silloin, jos 

enemmistö toimielimen jäsenistä tekee puheenjohtajalle tai esittelijälle esi-

tyksen sen pitämisestä” poistetaan maininta ”tai esittelijälle” 

- 33 § Henkilöstövalinnat kohtaan ”kaupunginhallitus valitsee”, lisätään elin-

voimapäällikkö 

- 115 § Konsernihallinnon tehtävät kohtaan ”kaupungin asiantuntijapalvelut” 

lisätään elinvoimapalvelut 

- 107  § Kaupunginhallituksen tehtävät ja päätösvalta kohdasta 15 poiste-

taan ”ja päättää työllisyysmäärärahojen jaosta talousarvion pohjalta” 

- 122 § Sosiaali- ja terveyskeskuksen organisaation palvelualue ”sosiaali-

palveluiden palvelualue” muutetaan muotoon ”sosiaalipalvelut” ja työlli-

syyspalveluiden palvelualue” muutetaan muotoon ”työllisyyspalvelut” 

- 134 § Sivistyslautakunnan ratkaisuvalta kohtaan 2 lisätään, että sivistys-

johtajalla on oikeus tehdä muutoksia peruskoulujen ja lukioiden vuosi-

suunnitelmiin 

 

Kaupunginhallitus hyväksyi muutetun päätösehdotuksen yksimielisesti ja 

päätti ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että valtuusto päättää 

 

1) hyväksyä liitteenä olevan hallintosäännön Raision kaupungin hallinto-

säännöksi 

 

2) hyväksyä, että hallintosääntö tulee voimaan heti, kun valtuusto on sen hy-

väksynyt 

 

3) kumota kaupunginvaltuuston 5.6.2017 § 79 hyväksymän hallintosäännön. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin heti.” 

 

 

Liitteet 2 Uusi hallintosääntö 

 3 Liite hallintosääntöön 

 

Oheismateriaali  2 Hallintosääntö, tehdyt muutokset 

 3 Hallintosääntö kv 5.6.2017 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että valtuusto päättää 

 

1) hyväksyä liitteenä olevan hallintosäännön Raision kaupungin hallinto-

säännöksi 

 

2) hyväksyä, että hallintosääntö tulee voimaan heti, kun valtuusto on sen hy-

väksynyt 

 

3) kumota kaupunginvaltuuston 5.6.2017 § 79 hyväksymän hallintosäännön. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

 

Tiedoksi   keskukset  

  Jenni Teuri / www-sivut 
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Kaupunginhallitus § 5 15.1.2018 

 

 Asianro 733/00.01.02/2016 

§ 7 

Raision kaupungin asunto-ohjelma 2018-2025 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 10.10.2016 289 §  

 

 ”Suunnittelupäällikkö Marja-Riitta Pulkkinen 28.9.2016: 

 

Konsernijaosto käsitteli asunto-ohjelman luonnosta kokouksessaan 12.9.2016 

merkiten tiedokseen ohjelmaluonnoksesta annetut teknisen lautakunnan, so-

siaali- ja terveyslautakunnan, sivistyslautakunnan ja vapaa-aikalautakunnan 

lausunnot ja esittäen kaupunginhallitukselle ohjelmaluonnoksen viemistä val-

tuuston hyväksyttäväksi.  

 

Kooste lausunnoista  

 

Tekninen lautakunta toteaa, että kaupungilla on kaavallinen valmius toteuttaa 

ohjelmassa kuvatut asuntorakentamisalueet. Lisäksi lautakunta huomauttaa, 

että Raision ja seutukunnan näkemykset asunto- ja maapolitiikasta ovat hyvin 

pitkälle samoja ja täydentävät toisiaan. 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta esittää kahta uutta päämäärää oh-

jelmakaudelle: 

 

1. kaupunki huomioi ikäihmisten huomattavan kasvun asuntopolitiikassaan ja 

2. kaupunki edistää asuinalueiden kehittämistä niin, että luodaan edellytyksiä 

asukkaiden liikunnalliselle elämäntavalle. 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunnan lausunnossa pohditaan myös, on-

ko omistus- ja vuokra-asuntojen suhde ohjelmassa oikea. Lisäksi lautakunta 

ehdottaa, että ohjelmassa olevat tavoitteet aikataulutetaan ja vastuutetaan.  

 

Sivistyslautakunta ja vapaa-aikalautakunta arvioivat ohjelman monipuoliseksi 

ja kattavaksi. Lautakunnat tähdentävät, että ohjelman toteutumisen edellytyk-

senä on hyvin hoidetut peruspalvelut, kuten riittävästi resursoidut koulu- ja 

varhaiskasvatuspalvelut sekä vapaa-aikapalvelut.  

 

Vastineet lausuntoihin 

 

Vastineet koskevat vain sosiaali- ja terveyslautakunnan esittämiä huomioita, 

koska muut lautakunnat eivät esittäneet muutoksia ohjelmaluonnokseen.  
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Asunto-ohjelmassa on ikäihmisten lukumäärän kasvu otettu huomioon aset-

tamalla ohjelman tavoitteet kaupungin käytössä olevasta keinovalikoimasta 

käsin. Tavoitteiden mukaan kaupunki huomioi ikäihmisten asumistarpeita ara-

rahoitteista asuntotuotantoa koskevassa lausunnonannossaan ja myöntämäl-

lä avustuksia asunnonmuutostöihin. Lisäksi kaupunki odottaa konserniin kuu-

luvan Raision Vuokra-asunnot Oy:n ottavan huomioon mm. ikäihmiset ja nuo-

ret vastatessaan kohtuuhintaisen vuokra-asumisen tarpeeseen Raisiossa. 

Huomattakoon, että kaupungin on mahdollista antaa tytäryhteisölleen tarvitta-

essa myös konserniohjeita. Ohjelmaluonnoksessa ikäihmistenkin asumistar-

peita koskeva päämäärä on muotoiltu kattavammin: ”Kaupunki ottaa huomi-

oon erilaisten väestöryhmien asumistarpeet”.  

 

Edellytysten luominen liikunnalliselle elämäntavalle osana asuinalueiden ke-

hittämistä on mielenkiintoinen strateginen linjaus, jossa olisi ohjenuoraa tekni-

sille palveluille, liikuntapalveluille ja sosiaali- ja terveyspalveluille.  Linjausta 

voitaneen tarkastella luontevasti esim. tulevan valtuustokauden strategiatyös-

sä vuonna 2017.  

 

Ohjelmaluonnokseen sisältyvä tavoite omistus- ja vuokra-asuntojen suhteesta 

perustuu seudullisessa asunto- ja maankäyttösuunnitelmassa Raisiolle määri-

tettyyn jakautumaan. Raisiossa vuokra-asuntojen osuus koko asuntokannasta 

on suhteellisen korkea verrattuna useimpiin muihin kuntiin. Seudullisessa 

asunto- ja maankäyttöohjelmassa tavoitellaan yhteisvastuullista asuntopoli-

tiikkaa. Yhteisvastuullisuus tarkoittaa ao. ohjelmassa sitä, että samalla kun 

useiden kuntien tulisi kasvattaa vuokra-asuntojen osuutta asuntotuotannos-

saan, vuokra-asuntotarjonnastaan hyvin huolehtineiden kuntien, kuten Raisi-

on, asuntotuotannossa painottuu omistusasuminen.  

 

Asunto-ohjelman tavoitteiden vastuuttaminen ja aikatauluttaminen kaupungin 

organisaatiossa on toteutettavissa harkinnan mukaan talousarvion ja käyttö-

suunnitelmien tavoitteiden sekä työyksikkökohtaisten suunnitelmien kautta.  

 

Konsernijaoston käsittelyn jälkeen ohjelmaluonnokseen on tehty yksi täsmen-

nys ja eräitä stilistisiä korjauksia. Asuntotuotannon hallintamuotoa koskeva 

tavoite 4.4. on täsmennetty muotoon: ”Raision asuntotuotannon hallintamuo-

dot perustuvat seudullisiin linjauksiin”. 

 

Tarkennettu ohjelmaversio on oheismateriaalina.  

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa, että valtuusto hyväksyy Raision asunto-ohjelman 

2016-2025 liitteen mukaisena.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
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Kaupunginvaltuusto 17.10.2016 § 89 

 

”Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa, että valtuusto hyväksyy Raision asunto-ohjelman 2016-2025 liitteen 

mukaisena.  

 

Päätös Valtuusto päätti yksimielisesti palauttaa asian uudelleen valmisteltavaksi.” 

 

 

Kaupunginhallitus 15.1.2018 § 5 

 

”Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 11.1.2017: 

 

Kaupunginvaltuusto palautti Raision kaupungin asunto-ohjelman 17.10.2016 

§ 89. Kaupunginhallitus päätti 18.9.2017 § 300, että asunto-ohjelma valmistel-

laan kaupunginvaltuuston päätettäväksi osana strategiaprosessia. 

 

Palautuksen perusteena esitettiin seuraavaa: 

 

- Valtuutettu Lehto-Laurila esitti, että arava- korkotukivuokra-asuntojen se-

kä asumisoikeusasuntojen määrää kasvatetaan. Lisäksi Lehto-Laurila 

esitti, että ohjelmasta poistetaan lause ”Yhtiö (Raision Vuokra-asunnot 

Oy) rakennuttaa vuokra-asuntoja sekä Raisioon että tarvittaessa myös 

muualle” ja että ohjelmasta pyydetään lausunto myös Raision vuokra-

asunnot Oy:ltä. 

 

- Valtuutettu Närhinen esitti, että asuntojen hallintamuodon osalta vuokra-

asuntojen määrää kasvatetaan 15 prosentista 25 prosenttiin. 

 

Uuteen ohjelmaan on asetettu uusi tavoite asuntojen hallintamuodon suhteen 

siten, että vuokra-asuntojen määrää on nostettu 22 prosenttiin, joka on myös 

tämän hetken vuokra-asuntojen tilastollinen osuus Raision asuntokunnista. 

Asumisoikeusasuntojen määrä pidetään 5 prosentissa, jolloin omistusasunto-

jen osuus on 73 %. 

 

Lause ”Yhtiö (Raision Vuokra-asunnot Oy) rakennuttaa vuokra-asuntoja sekä 

Raisioon että tarvittaessa myös muualle” on poistettu. 

 

Ohjelman tilastot on pääosin päivitetty ja lisäksi ohjelmaan on lisätty erillinen 

tarkastelu vuokra-asuntojen hintatasosta Raisiossa. Raision Vuokra-

asunnoille annettavia tavoitteita on täsmennetty ja lisäksi on pieniä muutok-

sia/lisäyksiä, jotka näkyvät kaupunginhallitukselle esiteltävässä ohjelmaversi-

ossa paksunnetulla. Valtuustolle on tarkoitus esitellä ohjelma lopullisessa 

muodossaan. 

 

Kaupunginhallituksen on mahdollista pyytää ohjelmasta lausunnot eri osapuo-

lilta, jolloin ohjelma käsiteltäneen helmikuun kaupunginvaltuustossa. 
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Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy liitteenä ole-

van ohjelman Raision kaupungin asunto-ohjelmaksi vuosille 2018-2025. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Esittelijä teki seuraavan muutetun päätösehdotuksen: 

 

- Ohjelman kohdan 2.3.6. otsikko ”Humanitaarisista syistä oleskeluluvan 

saaneet” muutetaan muotoon ”Kansainvälistä suojelua saaneet” 

- Ohjelman kohdan 2.5 Nelikenttäanalyysin vahvuuksiin lisätään "joukkolii-

kenne ja luonto" 

- Asunto-ohjelman kohdan 3 Päämäärät 2016–2025 kohdan 3 perään lisä-

tään "ja luo edellytyksiä asukkaiden liikunnalliselle elämäntavalle" 

- Ohjelman kohdan 3 Päämäärät 2016–2025 kohtaan 7 lisätään sanat "ja 

innovatiivisille" seuraavasti: Luo mahdollisuuksia myös uusille laadukkaille 

ja innovatiivisille asumisratkaisuille 

- Asunto-ohjelman kohtaa 4.7. Raision kaupunki edistää asuntokannan ja 

asuinympäristöjen uudistumista muutetaan seuraavasti: Kaupunki jatkaa 

asuntokannan ja asuinympäristöjen kehittämistä koskevaa suunnittelua 

Lumparlan alueella. Tämän jälkeen lisätään: "Mahdollisuuksien mukaan 

myös muuta tiivistävää täydennysrakentamista suositaan."  

 

Kaupunginhallitus hyväksyi muutetun päätösehdotuksen yksimielisesti ja 

päätti ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy liitteenä olevan ohjelman 

Raision kaupungin asunto-ohjelmaksi vuosille 2018-2025. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin heti.” 

 

 

Liitteet 4 Asunto-ohjelma 2018-2025 

 5 Äänestysluettelo 29.1.2018 § 7 

 

Oheismateriaali  4 Asunto-ohjelma 2018-2025, muutokset 

 5 Asunto-ohjelma 2018-2025, hallitukselle esitetty versio 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy liitteenä olevan ohjelman Raisi-

on kaupungin asunto-ohjelmaksi vuosille 2018-2025. 

 

 

 



Raision kaupunki Pöytäkirja   21 (48) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 29.01.2018  

 

Päätös  

Pekka Närhinen ehdotti Emma Lindqvistin kannattamana, että asunto-

ohjelman kohtaa 4.4. muutetaan siten, että tavoitteeksi asetetaan asuntotuo-

tannon hallintamuodoiksi seuraavaa: omistusasunnot 70 %, vuokra-

asuntotuotanto 25 % ja asumisoikeustuotanto 5 %.    

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Pekka Närhisen 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 16 jaa-ääntä ja 27 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että Pekka Närhisen ehdotus oli tullut valtuuston päätökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

-- 

Jukka Rantala ehdotti Elisa Vuorisen kannattamana, että asunto-ohjelman 

kohtaan 4.5. lisätään seuraava lause: Vuokra-asuntojen osasta mahdolliste-

taan myös nykyisistä vuokra-asunnoista luopuminen.  

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja tiedusteli, voidaanko päätös 

asiassa tehdä yksimielisesti. Saatuaan myönteisen vastauksen, puheenjohta-

ja totesi, että Jukka Rantalan ehdotus oli tullut yksimielisesti valtuuston pää-

tökseksi. 

-- 

Merja Niemi ehdotti Jukka Rantalan kannattamana, että asunto-ohjelman koh-

taan 4.7. lisätään seuraavaa: yli 55-vuotiaille kohdistettujen senioriasuntojen 

rakennuttaminen. Kohderyhmä on yli 55-vuotiaat, joilla ei ole vielä mittavaa 

avuntarvetta mutta jotka haluavat elää mukavasti ja turvallisesti iän karttumi-

sesta huolimatta.   

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja tiedusteli, voidaanko päätös 

asiassa tehdä yksimielisesti. Saatuaan myönteisen vastauksen, puheenjohta-

ja totesi, että Merja Niemen ehdotus oli tullut yksimielisesti valtuuston pää-

tökseksi. 

-- 

Puheenjohtaja keskeytti kokouksen neuvottelutauon ajaksi klo 18.28–18.38. 

 

Kaupunginvaltuusto hyväksyi liitteenä olevan ohjelman Raision kaupungin 

asunto-ohjelmaksi vuosille 2018–2015 edellä mainituin muutoksin ja täyden-

nyksin. 

 

Tiedoksi   keskukset  

  Jenni Teuri / www-sivut 

 



Raision kaupunki Pöytäkirja   22 (48) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 29.01.2018  

 

 
Kaupunginhallitus § 6 15.1.2018 

 

 Asianro 795/02.02.00/2016 

§ 8 

Lisämäärärahaesitys vuoden 2017 talousarvioon Veitikanraitin päiväkodin ensiker-

taiseen kalustamiseen 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 15.1.2018 § 6 

 

”Talouspäällikkö Esa Ilanti 9.1.2018: 

 

Lisääntyneen päivähoitotarpeen vuoksi Kerttulakotiin perustettiin tammikuus-

sa 2018 avautunut uusi, tilapäinen Veitikanraitin päiväkoti. Päiväkoti perustet-

tiin tilaan, jota ei ole suunniteltu päivähoitoikäisten lasten tarpeisiin. Tila kun-

nostettiin ja sisutettiin n.30 – 40 lapsen päivähoitopaikoiksi. Koska kyseessä 

on uusi perustettava yksikkö, tiloihin oli hankittava uudet kalusteet ja toiminta-

välineet lasten ja aikuisten tarpeisiin. Sivistyskeskus ei osannut varautua vuo-

den 2017 talousarviossa kysynnän suureen kasvuun. 

 

Sivistyskeskus esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen kaupunginvaltuustol-

le, että irtaimistohankintoihin myönnetään 16 000 euroa lisämääräraha vuo-

den 2017 talousarvion investointiosaan projektille 931316 päivähoidon kalus-

teiden uusiminen. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto myöntää irtaimistohan-

kintoihin 16 000 euron lisämäärärahan vuoden 2017 talousarvion investointi-

osaan projektille 931316 päivähoidon kalusteiden uusiminen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto myöntää irtaimistohankintoihin 16 000 eu-

ron lisämäärärahan vuoden 2017 talousarvion investointiosaan projektille 

931316 päivähoidon kalusteiden uusiminen. 
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Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  

 

 

 

 

 

Tiedoksi   Armi Peltonen, Konsernihallinto  

  Esa Ilanti, Sivistyskeskus, hallintopalvelut 
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Kaupunginhallitus § 7 15.1.2018 

 

 Asianro 850/02.02.00/2017 

§ 9 

Sivistyskeskuksen valtionavustusten siirto vuodelle 2018 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 15.1.2018 § 7 

 

 ”Talouspäällikkö Esa Ilanti 9.1.2018: 

 

Opetushallitus on myöntänyt Varhaiskasvatuksen kehittäminen -hankkeelle 

13.9.2017 60/572/2016 avustuksen käyttöajan pidentäminen 30.6.2018 asti.  

 

Avustuksesta jäi käyttämättä vuonna 2017 18 838 euroa ja se tulisi siirtää 

vuodelle 2018.  

 

Tulot 

 

312036.3330 Muut tuet ja avustukset 18 838 euroa 

 

Menot 

 

312036.4004 Työsuhteisten kk-palkat 12 000 euroa 

312036.4100 JuEL-maksut 3 000 euroa 

312036.4470 Muut palvelut 3 838 euroa 

 

Lounais-Suomen aluehallintovirasto on myöntänyt Liikkuva koulu - kehittä-

misavustusta Raisiolle 30 000 euroa 8.6.2017 LSAVI/755/07.03.02/2017. 

 

Hankeen budjetista jäi käyttämättä vuonna 2017 13 136 euroa ja se tulisi siir-

tää vuodelle 2018.  

 

Tulot 

 

312041.3330 Muut tuet ja avustukset 13 136 euroa 

 

Menot 

 

312041.4470 Muut palvelut 13 136 euroa 

 

Opetus- ja kulttuuriministeriön myöntämä avustus (7.6.2016 

OKM/407/620/2016) Yhtä sirkusta koko kylä -hankkeelle on 9 800 euroa. 

Hankkeen avustuksesta on käyttämättä 2 768 euroa ja se tulisi siirtää vuodel-

le 2018. 
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 Tulot 

 

421040.3330 Muut tuet ja avustukset 2 768 euroa 

 

Menot 

 

421040.4004 Työsuhteisten kk-palkat 2 000 euroa 

421010.4004 JuEL-maksut 768 euroa 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto siirtää sivistyskeskuk-

sen hankerahoja 34 742 euroa vuodelle 2018 yllä mainittuihin meno- ja tulo-

kohtiin. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto siirtää sivistyskeskuksen hankerahoja 

34 742 euroa vuodelle 2018 yllä mainittuihin meno- ja tulokohtiin. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  

 

 

 

 

 

Tiedoksi   Armi Peltonen, Konsernihallinto  

  Esa Ilanti, Sivistyskeskus, hallintopalvelut 
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Kaupunginhallitus § 8 15.1.2018 

 

 Asianro 113/10.00.02.00/2018 

§ 10 

Omakotitonttien hinnoittelu / Merinuorikkala 2 ja Kuuanlaakso (länsiosa 1) 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 15.1.2018 § 8 

 

 ”Mittausteknikko Pertti Verho 9.1.2018: 

 

Raision kaupungin vuoden 2018 kunnallistekniikan investointisuunnitelmiin 

kuuluvat mm. Meri-Nuorikkala 2 alueen Raivaajankadun sekä Kuuanlaakson 

alueen Metsäsylttyläntien, Paimenkadun ja Paimenpolun osien kunnallistek-

niikan rakentaminen. Suunnitelmien mukaan Meri-Nuorikkalan kunnallisteknii-

kan rakentaminen valmistuu siten, että tontit voidaan luovuttaa rakennettavik-

si 1.9.2018 alkaen. Kuuanlaaksossa tontit voidaan luovuttaa rakennettaviksi 

1.10.2018 alkaen. 

 

AO-tontit (Meri-Nuorikkalassa 15 kpl ja Kuuanlaaksossa 12 kpl) on tarkoitus 

luovuttaa rakennettaviksi tarjousmenettelyn perusteella kaupunginvaltuuston 

vahvistamien jakoperusteiden mukaisesti. Tontteja markkinoidaan ensimmäi-

sen kerran Rakenna ja sisusta -messuilla Turun Messukeskuksessa 9. - 

11.2.2018, jota varten tontit on hinnoiteltava. 

 

Valtuusto on 14.3.2016 vahvistanut Nuorikkalan alueen pohjahinnan 45 €/m², 

joka edelleen lienee oikea hinta tällä alueella.  

 

Kuuanlaakson tonttien hinta voisi olla sama 45 €/m² kuin Meri-Nuorikkalan 

alueella, koska tontit sijaitsevat likimain samalla etäisyydellä kaupungin kes-

kustasta.  

 

Meri-Nuorikkala 2 alueelta hinnoitellaan myös nyt markkinointiin tulevien tont-

tien lähistöllä olevat AO-tontit (12 kpl). Kuuanlaaksossa hinnoitellaan ainoas-

taan v. 2018 markkinointiin tulevat tontit. 

 

Kaikkien AO-tonttien luovutusmuotona on myynti tai vuokraus. Perusvuokra 

on 5 % hyväksytyn tarjouksen mukaisesta kauppahinnasta. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää hyväksyä Meri-

Nuorikkala 2 alueen ja Kuuanlaakson länsiosa 1:n AO -tonttien pohjahinnat 

sekä päättää hyväksyä kaikkien tonttien luovutusmuodot oheismateriaalina 

olevien taulukoiden mukaisesti. 
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Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Liitteet 6 AO-tonttien hinnoittelu Meri-Nuorikkala 2 

 7 AO-tonttien hinnoittelu Kuuanlaakso (länsiosa 1) 

 8 Kuuanlaakso länsiosa 1 AO-tontit 

 9 Meri-Nuorikkala 2 AO-tontit 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää hyväksyä Meri-Nuorikkala 2 alu-

een ja Kuuanlaakson länsiosa 1:n AO -tonttien pohjahinnat sekä päättää hy-

väksyä kaikkien tonttien luovutusmuodot oheismateriaalina olevien taulukoi-

den mukaisesti. 

 

Päätös  

Ari Leinonen ehdotti Erkki Haaviston kannattamana, että Meri-Nuorikkala 2 

alueen ja Kuuanlaakson länsiosa 1:n AO-tonttien pohjahinnaksi määritellään 

40 €/m². 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja tiedusteli, voidaanko päätös 

asiassa tehdä yksimielisesti. Saatuaan myönteisen vastauksen, puheenjohta-

ja totesi, että Ari Leinosen ehdotus oli tullut yksimielisesti valtuuston pää-

tökseksi. 

 

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä Meri-Nuorikkala 2 alueen ja Kuuanlaak-

son länsiosa 1:n AO -tonttien pohjahinnoiksi 40 €/m²sekä päätti hyväksyä 

kaikkien tonttien luovutusmuodot liitteinä olevien taulukoiden mukaisesti. 

 

 

 

 

 

Tiedoksi   Outi Pekkala, Maankäyttöpalvelut  

  Markku Mäkinen, Maankäyttöpalvelut 
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Kaupunginvaltuusto § 42 13.3.2017 

Kaupunginhallitus § 9 15.1.2018 

 

 Asianro 391/11.05.02/2017 

§ 11 

Valtuutettu Eija Nurmen ym. valtuutettujen aloite koskien valtuuston osallistumis-

ta metsänistutustalkoisiin puun päivänä 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 13.3.2017 42 §  

 

 ”Valtuutettu Eija Nurmi jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Useissa maissa puun päivää vietetään maaliskuussa. 

 

Päivän tarkoituksena on kiinnittää huomiota metsien merkitykseen ja suoje-

luun. 

 

Raisiossa puun päivää on vietetty jo useita vuosia Vesan päivänä, syyskuun 

27.  

 

Istuttamiseen ovat osallistuneet mm päiväkotilapset yhdessä kaupungin joh-

tohenkilöiden kanssa. 

 

Raisiossa menneinä vuosina on kaupunginvaltuusto istuttanut metsää mm. 

valtatie 8 varrelle, Petäsmäkeen ja Kuloisten alueelle. 

 

Toivomme ja haastamme, että tämä tapa elvytettäisiin ja valtuusto kerran val-

tuustokaudessa osallistuisi istutustalkoisiin. 

 

Raisiosta varmasti löytyy kaupungin maa-alueita, johon metsää voidaan istut-

taa. 

 

Näin valtuusto voi konkreettisesti jättää kädenjälkensä tuleville polville. 

 

Tuleva valtuusto voisi jalkautua jo tulevana Vesan päivänä syyskuun 27. päi-

vänä. 

 

Raisiossa 13.03.2017 

 

Vasemmistoliiton valtuustoryhmä 

 

Eija Nurmi  Pekka Närhinen 

Aarre Lehtonen Kari Hanka 

Kiira Lasarov-Pernaja Leena Rihko 

Jyrki Yrttiaho” 
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Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 

 

 

Kaupunginhallitus 27.3.2017 § 87 

 

”- - -  Kaupunginhallitus lähettää valtuutettu Eija Nurmen aloitteen koskien val-

tuuston osallistumista metsänistutustalkoisiin puun päivänä konsernihallinnon 

valmisteltavaksi - - -” 

 

Kaupunginhallitus 15.1.2018 § 9 

 

”Vihersuunnittelija Markku Tuominen ja kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

11.1.2018: 

 

Valtuutettu Eija Nurmi ym. on tehnyt aloitteen, että perinne valtuuston istutus-

talkoista elvytettäisiin ja että Puun päivästä tehtäisiin tapahtuma myös kau-

punginvaltuustolle. 

 

Luottamushenkilöt ovat yleensä olleet kutsuttuina istutustalkoisiin, kun merkit-

tävimmistä kohteista on ollut kysymys, edellisen kerran vuonna 2016, kun 

Alppiruusupuiston laajennus toteutettiin. Puun päivän tapahtumassa ei vält-

tämättä aina suoriteta laajempia istutuksia. Lisäksi Puun päivän tapahtuma 

osuu keskelle arkea, jolloin osanotto istutustalkoisiin ei mahdollistu kaikille. 

Kaupunginvaltuuston kutsuminen Puun päivän tapahtumaan on kuitenkin 

mahdollista toteuttaa ja mikäli kohde on sopiva, voidaan tilaisuudesta muo-

dostaa erillinen istutustapahtuma vapaaehtoisille. Tavoitteeksi asetetaan aloit-

teen mukaisesti, että valtuustokaudella järjestetään ainakin yksi istutustapah-

tuma, johon kutsutaan myös koko kaupunginvaltuusto mukaan. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  

 

 

 

 

 

Tiedoksi   Sanna Tammilehto, Konsernihallinto  

  Eija Nurmi 

  Markku Tuominen, Kunnallistekniset palvelut 
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Kaupunginvaltuusto § 70 8.5.2017 

Kaupunginhallitus § 10 15.1.2018 

 

 Asianro 549/14.01.00/2017 

§ 12 

Valtuutettu Erkki Haaviston ym. valtuutettujen aloite koskien elinkeino-

/yritysasiamiehen vakanssin perustamista 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 8.5.2017 70 §  

 

 ”Valtuutettu Erkki Haavisto jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Elinkeino- ja yritystoiminta on alueella vilkastunut nopealla aikataululla. Uusia 

yrityksiä Turun seudulle syntyy vauhdilla samalla, kun jo toimivat yritykset laa-

jentavat ja kehittävät tuotteitaan ja palveluaan. 

 

Raisioon halutaan myös uusia yrityksiä ja kehitystä nykyisiin yhteistyökuvioi-

hin elinkeinoelämän kanssa. 

 

Seudullinen, yhteinen yritystoimintaa kehittävä toimija Turku Science Park ei 

yksin riitä palvelemaan Raision kaupungin yritystoiminnan tarpeita nykyisessä 

kiihtyvässä uudistumistahdissa. 

 

Raisio tarvitsee oman elinkeino-/yritysasiamiehen. Pienet aloittavat yritykset 

ja kaupungissa jo toimivat pienet ja keskisuuret yritykset kaipaavat yhteys-

henkilöä ja sparraajaa, jona yritysasiamies voi parhaimmillaan toimia. 

 

Elinkeinoelämän kehittämistä johtaisi edelleen kaupunginjohtaja, jonka työpa-

nos voisi keskittyä kaupungin markkinoimiseen uusille yrityksille sekä yhtey-

denpitoon suurempien yhtiöiden kanssa. 

 

Yritysten mielissä Raision imago on säilynyt hyvänä. Naapurikunnat ovat kui-

tenkin satsanneet jo vuosia omiin elinkeinoasiamiehiin ja yritysneuvojiin. 

Yhteistyö yrittäjien kanssa virkistyy, kun saadaan lisävoimia yhteistyöhön. 

 

Keskustan valtuustoryhmä esittää, että elinkeino-/yritysasiamiehen vakanssia 

varten varataan v. 2018 talousarvioon määräraha ja virka/toimi täytetään 

tammikuussa 2018. 

 

Keskustan valtuustoryhmä 8.5.2017 

 

Erkki Haavisto Janne Laulumaa 

Kalle Myllymäki Pipsa Allén 

Mirjam Karila  Tuija Hyytiä 

Elisa Vuorinen Veera Köpsi 
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Hannele Lehto-Laurila Anneli Kivijärvi 

Ari Leinonen  Raimo Sulonen 

Janette Broberg Mika Koivisto 

Eeva Savola  Risto Nikkonen” 

 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 

 

 

Kaupunginhallitus 29.5.2017 § 182 

 

” - - - Kaupunginhallitus lähettää valtuutettu Erkki Haaviston aloitteen koskien 

elinkeino-/yritysasiamiehen vakanssin perustamista konsernihallinnon valmis-

teltavaksi - - - ” 

 

Kaupunginhallitus 15.1.2018 § 10 

 

 ”Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 15.1.2018: 

 

 Valtuutettu Erkki Haavisto ym. valtuutetut ovat tehneet valtuustoaloitteen, jos-

sa ehdotetaan Raisioon perustettavaksi elinkeino-/yritysasiamiehen virkaa. 

Kaupunginvaltuusto on varannut tehtävään aloitteessa esitetyn mukaisesti 

määrärahan. Kaupunginhallitus kävi toimenkuvasta ja nimikkeestä periaate-

keskustelun 15.1.2018, minkä jälkeen vakanssi esitettiin päätettäväksi kon-

sernijaostolle. Kaupunginhallitus totesi, että perustetaan elinvoimapäällikön 

tehtävä, jonka pääasiallinen työnkuva keskittyy elinkeinopoliittisen toiminnan 

vahvistamiseen. Elinvoimapäällikön valinta suoritetaan kevään aikana. 

 
 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 
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Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  

 

 

 

 

 

Tiedoksi   Sanna Tammilehto, Konsernihallinto  

  Erkki Haavisto 

 

 
 



Raision kaupunki Pöytäkirja   34 (48) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 29.01.2018  

 

 
Kaupunginhallitus § 28 15.1.2018 

 

 Asianro 54/00.00.01/2018 

§ 13 

Aarre Tuhkasen luottamustoimet Raision kaupungissa 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 15.1.2018 § 28 

 

 ”Kaupunginsihteeri Sari Vahtera 15.1.2018:  

 

Raision kaupungin luottamushenkilö Aarre Tuhkanen on menehtynyt ja hän 

on ollut valittuna seuraaviin luottamustoimiin: 

 

- Teknisen lautakunnan varajäsen 1.6.2017–31.5.2021 

- IV Läntisen äänestysalueen (Tikanmaan koulu) vaalilautakunnan 2. vara-

jäsen presidentinvaalissa 2018  

 

Vaalilain 15 §:n mukaan kunnanhallituksen on hyvissä ajoin ennen vaaleja 

asetettava kutakin äänestysaluetta varten vaalilautakunta, johon kuuluu pu-

heenjohtaja, varapuheenjohtaja ja kolme muuta jäsentä sekä tarpeellinen 

määrä varajäseniä, joita on kuitenkin oltava vähintään kolme.  

 

Vaalilain 15 §:n mukaan sekä vaalilautakunnan ja vaalitoimikunnan jäsenten 

että niiden varajäsenten tulee mahdollisuuksien mukaan edustaa asianomai-

sessa vaalipiirissä edellisissä eduskuntavaaleissa ehdokkaita asettaneita 

puoluerekisteriin merkittyjä puolueita. Ensisijaisesti jokaisella ryhmällä tulisi 

olla toimielimessä varsinainen jäsen (KHO 2017:118). Jäseniä ja varajäseniä 

valittaessa on noudatettava tasa-arvolakia. 

 

Kuntalain 79 §:n mukaan kesken toimikautta avoimeksi tulleeseen luottamus-

toimeen on valittava jäljellä olevaksi toimikaudeksi uusi luottamushenkilö.  

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

1) ottaa asian ylimääräisenä käsittelyyn 

 

2) todeta Aarre Tuhkasen luottamustoimet Raision kaupungissa päättyneiksi 

 

3) valita IV Läntisen äänestysalueen (Tikanmaan koulu) vaalilautakuntaan 2. 

varajäsenen presidentinvaaleihin 2018  
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4) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto valitsee teknisen lautakunnan varajä-

senen jäljellä olevaksi toimikaudeksi.  

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti 

 

1) ottaa asian ylimääräisenä käsittelyyn 

 

2) todeta Aarre Tuhkasen luottamustoimet Raision kaupungissa päättyneiksi 

 

3) valita IV Läntisen äänestysalueen (Tikanmaan koulu) vaalilautakuntaan 2. 

varajäseneksi presidentinvaaleihin 2018 Matti Svennevigin  

 

4) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto valitsee teknisen lautakunnan varajä-

seneksi Matti Svennevigin jäljellä olevaksi toimikaudeksi.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin heti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto valitsee teknisen lautakunnan varajä-

seneksi Matti Svennevigin jäljellä olevaksi toimikaudeksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  

 

 

 

 

 

Tiedoksi   Nimetyt  

  Päivi Nieminen/sidonnaisuusilmoitukset 

  www-sivut 

  Anne Rantala, Tekninen keskus, talous- ja hallintopalvelut 
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 Asianro 203/05.15.00/2018 

§ 14 

Valtuutettu Ari Leinosen ym. valtuutettujen aloite koskien korvaushoidon palvelu-

pisteen lopettamista Raisiossa  

 

 

Valtuutettu Ari Leinonen jätti seuraavan aloitteen:  
 

”Viime vuoden viimeisessä Raision kaupunginvaltuuston kokouksessa käsitel-

tiin Hyvinvointikertomusta. Käydyssä keskustelussa erityistä huolta kannettiin 

nuorista, heidän pärjäämisestä, syrjäytymisestä, päihteiden käytöstä. Myös 

erinäisissä puheenvuoroissa kiinnitettiin huomiota huumeiden käyttöön ja sen 

näkymiseen katukuvassa. Valtuustolta penättiin toimia asian tilaan tai oike-

ammin asian tilojen parantamiseksi. 

 

Raisiossa on toiminut jo usean vuoden ajan Kulttuuritalo Harkon alakerrassa 

korvaushoidon palvelupiste. Palvelupistettä on ahkerasti käytetty. Tämä lie-

nee kai hyvä asia, että tarjolla olevaa hoitoa käytetään. Olen antanut kertoa 

itselleni, että lieveilmiönä on korvauslääkkeiden katukauppa sekä päihderiip-

puvaisten hakeutuminen asumaan Raisioon. Aikoinaan tämän palvelupisteen 

perustamista Raisioon perusteltiin mm. keskeisellä sijainnilla ja seutukunnan 

yhteisenä hankkeena. 

 

Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että Raision kaupungin sosiaali- ja 

terveystoimi ryhtyy toimiin korvaushoidon palvelupisteen lopettamiseksi Rai-

siossa. Korvauspisteen uutta sijaintia voi pohtia kuntien välisissä neuvonpi-

doissa. 

 

Raisiossa, 29.päivänä tammikuuta 2018 

 

Ari Leinonen  Helena Viljanen 

Jonni Moislahti Heikki Laine 

Harri Seikola  Jari Salonen 

Markus Maunula Jukka A. Rantala 

Tanja Parkko  Mika Koivisto 

Katja Koivusalo Elisa Vuorinen 

Janette Broberg Mikko Kangasoja 

Tapio Soiniitty Jukka Rantala” 
 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 207/08.00.00/2018 

§ 15 

Valtuutettu Ari Leinosen ym. valtuutettujen aloite koskien kameroiden hankkimista 

Raisiontien ja Nesteentien valoristeykseen 

 

 

Valtuutettu Ari Leinonen jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Raision keskustassa Kantatie 40 ja Raisiontien risteyksessä liikkuu noin 

23.000- 30.000 autoa vuorokaudessa. Liikennemäärä on melko huikea, suu-

rempia ajoneuvomääriä on lähinnä pääkaupunkiseudun kehäteillä. Raision 

keskustan liikenteen sujuvuus on ajoittain kovalla koetuksella ja aina ei ruuh-

kilta ole voinut välttyä. Erityisen haastavaksi keskustan valoristeyksessä liik-

kumisen tekee liikennekurin höltyminen. Liikennevaloja ei kyetä tunnistamaan 

ja etenkin itäisen Euroopan rekkakuskit muistavat punaisen värin tarkoittavan 

eteenpäin olevaa liikettä. 

 

Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että Raisiontien ja Nesteentien valo-

risteykseen tulisi hankkia valokamerat eli kamerat, jotka kuvaavat liikenneva-

lojen noudattamista. Näillä kameroilla risteystä olisi mahdollisuus saada hie-

man turvallisemmaksi ennen kuin tunnelihanke etenee. Toivomme, että Rai-

sion kaupunki toimisi osaltaan aktiivisesti Tiehallinnon suuntaan, jotta kamerat 

saataisiin risteykseen. Samassa yhteydessä Raision kaupunki voisi jälleen 

selvitellä nopeusvalvontakameroiden asennuttamista esim. Haunistentielle, 

Ihalantielle ja Kaanaantielle. Em. kamerat lienevät mahdollisia, koska Turun 

kaupungin puolelle näitä on asennettu ja suosio on ollut valtaisa. 

 

Raisiossa 29.01.2018 

 

Ari Leinonen  Helena Viljanen 

Jonni Moislahti Heikki Laine 

Harri Seikola  Jari Salonen 

Markus Maunula Jukka A. Rantala 

Tanja Parkko  Elisa Vuorinen 

Janette Broberg Jukka Rantala 

Niko Toivonen Eija Erasvuo 

Kristiina Engström Merja Niemi 

Susanna Mäntysaari Jari Pulkkinen 

Maria Virko” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 202/02.08.00/2018 

§ 16 

Valtuutettu Jukka Rantalan ym. valtuutettujen aloite koskien vastuullisesti tuote-

tun suomalaisen ruoan huomioimista kunnan ruokapalvelujen hankinnoissa 

 

 

Valtuutettu Jukka Rantala jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Kuntamme ruokapalveluihin vastuullisesti tuotettua ja jalostettua ruokaa 

 

Taustaa 

 

Lasten ja vanhusten ruokalautasten sisältö on kaupungin vastuulla, koska he 

eivät voi itse vaikuttaa päivittäisiin aterioihinsa. Heille tarjottavan ruoan laatu 

ja alkuperä kerrannaisvaikutuksineen on päättäjien vastuulla. 

 

Julkishankkijan, kuten Raision kaupungin, ruoan hankintapäätöksillä on iso 

merkitys paitsi syöjien saamaan ravintoon, niin myös aluetalouteen sekä ym-

päristöön. Lähellä tuotetun ruoan tuotantoketju on läpinäkyvä, kotimainen 

ruoantuotanto noudattaa suomalaisia tuotantostandardeja niin ympäristönsuo-

jelullisesti kuin eettisestikin. Tuotanto dokumentoidaan maatiloilta alkaen, elin-

tarvikkeen koko reitti ja tuotantoketju ovat todennettavissa ja jäljitettävä. Pai-

kallisesti, mahdollisimman lähellä tuotettu ruoka on hiilijalanjäljeltään ympäris-

töystävällinen turhien kuljetusten jäädessä pois. Suora ketju parhaimmillaan 

tilatasolta keittiöön takaa tuotteiden tuoreuden. 

 

Hankintojen laadulliset kriteerit tulee asettaa niin, että lapsille ja vanhuksille 

voidaan Raisiossa taata aina kotimaisten tuotantokriteerien mukaisesti tuotet-

tua lihaa ja kalaa, eläintuotteita sekä ympäristölle kestävin periaattein tuotet-

tuja kasvituotteita. Tuotteiden tuotantoketjun tulee olla todennettavissa raaka-

aineen tuotannosta alkaen. 

 

Hankintalain lähtökohta on, että julkishankkijat edistävät hankinnoillaan pai-

kallista elinvoimaisuutta. Elintarvikehankintojen osalta paikallisuuden huomi-

oiminen hankintakriteereissä tuo tuloja paitsi ruoan tuottajille niin se myös li-

sää ensiasteen jalostajien työllistymistä. Paikalliset tuotteet luovat mahdolli-

suuden uudelle ja uudenlaiselle yritystoiminnalle. Näin ollen paikallisuusas-

teen lisääminen hankinnoissa on paitsi laadullinen ja ekologinen niin myös 

ekonominen teko lisäten lähialueiden ja Raision omaa verokertymää. 

 

Kuntapäättäjät tekevät isoja pitkälle kunnan tulevaisuuteen, talouteen ja toi-

mintaan vaikuttavia päätöksiä. Jatkossa on entistä tärkeämpää vahvistaa 

kunnan taloudellista pohjaa, jolla varmistetaan palveluiden saatavuus ja 

asukkaiden tyytyväisyys. 

 

Toimenpiteet Raisiossa 
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Kilpailutetaan suomalainen ruoka kuntalautasille. Valtioneuvoston periaate-

päätös (29.6.2016) julkisten elintarvike- ja ruokapalveluhankintojen arviointi-

perusteista (kriteereistä) ohjeistaa julkisiin hankintoihin, joiden tuottamisessa 

on noudatettu hyviä tuotantotapoja. Periaatepäätös kannustaa vastuullisiin 

julkisiin hankintoihin, jotka suomalainen ruoantuotanto ja -jalostus parhaimmil-

laan täyttää. 

 

Esitämme, että kuntamme elintarvike- ja ruokapalveluiden hankintastrategi-

aan kirjataan vaatimukset ympäristön kannalta hyvistä viljely- ja tuotantome-

netelmistä sekä eläinten hyvinvointia ja elintarviketurvallisuutta edistävistä ta-

voista. Hankintakriteerit tulee päivittää yhteistyössä eri osapuolten (maata-

lous- ja elintarvikeyrittäjät, ruokapalveluammattilaiset, hankinta-asiantuntijat) 

kanssa vastuullisten hankintojen käytön lisäämiseksi. 

 

Kotimainen ruoka ja sen käyttö tulee kirjata hankintaohjeeseen ja ruokapalve-

lujen toimintasuunnitelmaan. Raision kaupungin tulee päivittää hankintaoh-

jeistus hankintastrategian mukaisesti. Hankintaohjeistukseen tulee kirjata 

hankinnoissa huomioonotettavat kotimaisen ruoan käyttöön liittyvät tavoitteet. 

 

Esimerkiksi: "Eiintarvikehankinnoissa suosimme lähiruokaa ja kotimaisia tuot-

teita. Vihannekset, kasvikset, leipä, peruna, viljatuotteet sekä liha ja lihajalos-

teet, maito ja maitovalmisteet sekä kananmunat ovat kotimaisia." 

 

Kotimainen ruoka tulee myös huomioida ruokalistasuunnittelussa. Ruokalista 

on avainasemassa  sen suunnittelu ratkaisee, mitä ja millaista ruokaa Raisi-

ossa tarjotaan. Ruokalistat tulee suunnitella niin, että ne kannustavat suoma-

laisen ruoan ja raaka-aineiden käyttöön. 

 

Kotimainen ruoka toteutuu, kun kilpailutuksessa otetaan käyttöön kunnon laa-

tukriteerit. Kunnan hankintaohjeistukseen liittyvät tuoteryhmäkohtaiset yleiset 

laatukriteerit tulee työstää huolella ja hyödyntää verkostojen osaaminen. So-

vittuja laatukriteereitä voidaan käyttää kilpailutuksissa aina. Kotimainen ruoka 

ansaitsee seurantaa kuntatasolla. Raision päätöksenteon tueksi on luotava 

luotettava seurantajärjestelmä, jossa esimerkiksi kerran vuodessa kaupungin-

valtuusto ja/tai muut luottamuselimet saavat tiedot siitä, millaista ruokaa kun-

nassa tarjotaan. 

 

Raisiossa 29.1.2018, 

 

Jukka Rantala Merja Niemi 

Erkki Haavisto Harri Seikola 

Helena Viljanen Elisa Vuorinen 

Tanja Parkko  Jukka A. Rantala 

Janette Broberg Niko Toivonen 

Eija Erasvuo  Kristiina Engström 

Jari Pulkkinen Annika Aaltonen 

Susanna Mäntysaari Maria Virko 
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Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 204/08.01.00/2018 

§ 17 

Valtuutettu Emma Lindqvistin ym. valtuutettujen aloite koskien Raision liittymistä 

Fölin kaupunkipyöräjärjestelmäkokeiluun 

 

 

Valtuutettu Emma Lindqvist jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Turku aloittaa 1.5.2018 kaupunkipyöräjärjestelmäkokeilun, joka toteutetaan 

osana Fölin palveluja. Kaupunkipyöräjärjestelmä koostuu yhteiskäyttöisistä 

polkupyöristä, Föli-fillareista, ja pyöräasemista, jotka toimivat pyörien otto- ja 

jättöpisteinä. Palvelun on tarkoitus siirtyä kokeilun jälkeen kokonaisuudes-

saan osaksi seudullista joukkoliikennettä vuonna 2021. 

 

Me Raision Vasemmiston valtuutetut esitämme, että Raision tulisi liittyä Fölin 

kaupunkipyöräjärjestelmäkokeiluun. Kaupunkipyöräjärjestelmäsopimukseen 

on sisällytetty optio Raision, Kaarinan, Naantalin ja Liedon mahdollisuudesta 

liittyä mukaan järjestelmään. 

 

Raisiossa 29.1.2018 

 

Kaupunginvaltuutettu Emma Lindqvist 

 

Ja Raision Vasemmiston valtuustoryhmä 

 

Eija Nurmi  Sari Suominen 

Pekka Närhinen Jyrki Yrttiaho 

Aarre Lehtonen Janne Laulumaa 

Helena Viljanen Janette Broberg 

Niko Toivonen Eija Erasvuo 

Kristiina Engström Merja Niemi 

Annika Aaltonen Jari Pulkkinen 

Maria Virko” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 208/08.00.00/2018 

§ 18 

Valtuutettu Emma Lindqvistin ym. valtuutettujen aloite koskien Raision pyörätei-

den kehittämistä ja pikapyörätien rakentamista Raisio-Turku välille 

 

 

Valtuutettu Emma Lindqvist jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Raision kaupungin vuosien 2018-2021 strategian Hyvinvoiva Raisio -

painopisteessä on mainittu, että Raisiossa huolehditaan monipuolisista liikun-

nan, kulttuurin ja muun vapaa-ajan toiminnan edellytyksistä kaikki ikäryhmät 

huomioiden. Polkupyöräily on edullinen ja tasa-arvoinen tapa liikkua, lisäksi 

pyöräily edesauttaa terveyttä ja liikenteen päästöjen vähentämistä. 

 

Raision Vasemmisto esittää, että Raisiossa tulisi panostaa enemmän kevyen 

liikenteen väyliin sekä työmatkapyöräilyn mahdollistamiseen. Erityisesti Raisi-

on keskustan alueella pyöräily on hankalaa, sillä keskusta-aluetta on vaikea 

ohittaa sujuvasti pyörällä. Laadukkaasta pyörätieverkostosta tulisi huolehtia 

myös E18-tien muutostöiden aikana. 

 

Me Raision Vasemmiston valtuutetut esitämme, että Raisiossa tulisi huolehtia 

laadukkaasta pyöräteiden perusverkoston ylläpidosta, korvata kaupunkisuun-

nittelussa yhdistettyjä kevyen liikenteen väyliä erotetuilla pyöräkaistoilla sekä 

selvittää nopean työmatkapyöräilyn mahdollistavan pikapyörätien rakentamis-

ta Raision ja Turun välille. 

 

Raisiossa 29.1.2018 

 

Kaupunginvaltuutettu Emma Lindqvist (Vas.)  

 

Ja Raision Vasemmiston valtuustoryhmä 

 

Eija Nurmi  Sari Suominen 

Pekka Närhinen Jyrki Yrttiaho 

Aarre Lehtonen Helena Viljanen 

Elisa Vuorinen Janette Broberg 

Niko Toivonen Kristiina Engström 

Eija Erasvuo  Merja Niemi  

Jari Pulkkinen”  

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 209/10.03.01.01/2018 

§ 19 

Valtuutettu Emma Lindqvistin ym. valtuutettujen aloite koskien liikennepuiston 

perustamista Raisioon 

 

 

Valtuutettu Emma Lindqvist jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Me Raision Vasemmiston valtuutetut esitämme, että Raisioon tulisi perustaa 

lasten ja nuorten liikennepuisto. Liikennepuisto tutustuttaisi lapsia liikentee-

seen, sen sääntöihin ja liikenteessä toimimiseen. Yhä yleistyvä muun liiken-

teen seassa pyöräily sekä polkupyöräilyn ajokortittomuus altistavat pyöräilijöi-

tä vaaratilanteille, jos liikennesääntöjä ei tunneta. Liikennepuisto olisi hauska 

ja helppo tapa tarjota lapsille ja nuorille mahdollisuus tutustua liikennesään-

töihin turvallisessa ympäristössä. Mahdollinen paikka Iiikennepuistolle olisi 

esimerkiksi nk. Leijapuiston alueella, päiväkodin länsipuolella. 

 

Raisiossa 29.1.2018 

 

Kaupunginvaltuutettu Emma Lindqvist (Vas.) 

 

Ja Raision Vasemmiston valtuustoryhmä 

 

Eija Nurmi  Sari Suominen 

Pekka Närhinen Jyrki Yrttiaho 

Aarre Lehtonen Jukka Rantala 

Helena Viljanen Elisa Vuorinen 

Tanja Parkko  Jukka A. Rantala 

Janette Broberg Niko Toivonen 

Eija Erasvuo  Merja Niemi 

Jari Pulkkinen Maria Virko 

Susanna Mäntysaari”  

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 206/08.00.00/2018 

§ 20 

Valtuutettu Susanna Mäntysaaren ym. valtuutettujen aloite koskien uuden liiken-

neturvallisuusselvityksen laatimista 

 

 

Valtuutettu Susanna Mäntysaari jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Raision kaupungille on laadittu liikenneturvallisuusselvitys. Siinä on kartoitet-

tu liikenteen tilanne ja sen kehittämistarpeet. Raisiossa autoliikenne on kes-

kimääräistä vilkkaampaa ja minusta selvitys onkin ollut erittäin hyvä indikaat-

tori liikenteen tilanteesta ja sen avulla on myös ollut helpompi nähdä ongel-

mien aluekohtaiset painopisteet sekä puuttua niihin. Raision liikenneturvalli-

suusselvitys on vuodelta 2011. Tämän jälkeen Raisiossa on tapahtunut paljon 

muutoksia; liikenne on kasvanut ja kokonaan uusia alueita on noussut sen 

jälkeen kaupunkiimme. Nämä ovat johtaneet tilanteeseen, jossa emme enää 

voi tulkita vanhoja tilastoja. Liikenneturvallisuuden parantamiseksi on nyt aika 

päivittää liikenneturvallisuusselvitys tämän päivän Raision todellista tilannetta 

vastaavaksi. 

 

Me allekirjoittaneet edustajat esitämme uuden liikenneturvallisuusselvityksen 

laatimista. 

 

Raisiossa 29.1.2018 

 

Susanna Mäntysaari Anita Ruusuranta 

Raimo Sulonen Jarmo Rosama 

Hannele Lehto-Laurila Jari Pulkkinen 

Janne Laulumaa Maria Virko 

Annika Aaltonen Niina Äikäs 

Aki-Petteri Löfgren Vesa Parantainen 

Kimmo Kosonen Helena Viljanen 

Elisa Vuorinen Tanja Parkko 

Jukka A. Rantala Janette Broberg 

Niko Toivonen Eija Erasvuo 

Kristiina Engström Merja Niemi” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 205/08.00.00/2018 

§ 21 

Valtuutettu Susanna Mäntysaaren ym. valtuutettujen aloite koskien Iiroistentien 

turvallisuuden parantamista 

 

 

Valtuutettu Susanna Mäntysaari jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Teen valtuustoaloitteen tiestä liroisentie välillä Kapponkatu ja Kallastenkatu 

sen vaarallisuuden vuoksi. Haluan tällä ehkäistä tulevia onnettomuuksia. Ky-

seessä on lähivuosina kehittynyt ja edelleen kehittyvä alue, jossa on paljon 

lapsiperheitä. Vaaratilanteita esiintyy päivittäin. 

 

liroisentien ja Kapponkadun taitteessa sijaitsevat Hakinmäen päiväkoti ja Ti-

kanmaan koulu. Päiväkodista lapset haetaan usein autolla, mutta koulutiellä 

lapset kulkevat Iiroisentietä pitkin ilman vanhempien suojaa kävellen ja polku-

pyörillä. Lastenvaunujen ja pienten lasten kanssa kuljetaan liroisentietä pitkin 

myös Paikkarin lastenneuvolaan. Alueen asukkaiden huoli on suunnaton. 

 

Tielle ei mahdu samaan aikaan kahta autoa vierekkäin, joten kohtaamistilan-

teessa toisen on odotettava. Asfaltin reunat ovat repaleiset ja keskellä tietä on 

reikiä. Varsinkin näin talvella jalankulkijat ja pyöräilijät ovat jatkuvasti vaaras-

sa liukastua tien röpelöisiin reunoihin ja tiestä tekee erityisen vaarallisen vielä 

jyrkkä mäki. Alueella asuvat osaavat varoa tiellä, mutta aluetta tuntemattomat 

kuskit ovat riski. Yhden ongelman lisää muodostaakin GPS:n ohjaus Raision-

tieltä Kallaseen juuri liroisentien kautta. Tämä tuo tien vaaroista tietämättömiä 

autoilijoita alueelle. 

 

Kallaseen on kasvanut iso omakotitaloalue vuoden 2010 jälkeen ja lähes joka 

talossa on jo lapsia. Suuri osa näistä pienistä on lähivuosina aloittamassa 

koulua. Meidän on turvattava lasten koulutie. Meillä ei ole varaa odottaa va-

hinkoa, vaan nyt on viimein tartuttava toimeen ja turvattava niin lasten kuin ai-

kuistenkin liikkuminen liroisentiellä. 

 

Me allekirjoittaneet edustajat esitämme, että tie päällystetään nopeasti uudel-

leen ja samalla sitä levennetään mahdollisuuksien mukaan sekä merkataan 

kaistaviivoin. 

 

Raisiossa 29.1.2018 

 

Susanna Mäntysaari Anita Ruusuranta 

Raimo Sulonen Jarmo Rosama 

Janne Laulumaa Jari Pulkkinen 

Annika Aaltonen Niina Äikäs 

Aki-Petteri Löfgren Maria Virko 

Kimmo Kosonen Elisa Vuorinen 

Niko Toivonen Tanja Parkko 
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Janette Broberg Merja Niemi 

Vesa Parantainen Jukka A. Rantala 

Eija Erasvuo  Kristiina Engström” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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Muutoksenhakuohje (1-21 §) 
 
Muutoksenhakukiellot 
 

Seuraavista päätöksistä ei saa tehdä kunnallisvalitusta, koska päätös koskee 
vain valmistelua tai täytäntöönpanoa (kuntalaki 136 §): 
 
§ 1–3, 11–12, 14–21  
 
Muun lainsäädännön mukaan ei seuraaviin päätöksiin saa hakea muutosta 
valittamalla. Päätösnumerot ja muutoksenhakukiellon perusteet: 
 
§ 

 
Valitusosoitus 
 

Seuraaviin päätöksiin voidaan hakea muutosta kirjallisella valituksella.  
 

Valitusviranomainen 
 
Turun hallinto-oikeus 
Sairashuoneenkatu 2-4, PL 32, 20101 Turku 
turku.hao@oikeus.fi 
faksi 029 56 42414 
 
 
Kunnallisvalitus; pykälät 
 
§ 4–10, 13   Valitusaika 30 päivää 
 
Kunnallisvalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen) 
sekä kunnan jäsen. 
 
Hallintovalitus; pykälät 
 
§   Valitusaika 30 päivää 
 
Hallintovalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa. 
 
Muu valituselin 
 
§  
 
(nimi ja postiosoite)  Valitusaika x päivää 
 
Valitusaika alkaa päätöksen tiedoksisaantipäivästä. 
 
Valituskirja 
 
Valituskirjassa on ilmoitettava 
 
- valittajan nimi, kotikunta, postiosoite ja puhelinnumero 
- päätös, johon haetaan muutosta 



Raision kaupunki Pöytäkirja   48 (48) 
   

Muutoksenhakuohje   

Kaupunginvaltuusto 29.01.2018  

 

- miltä osin päätöksestä valitetaan ja muutos, joka siihen vaadi-
taan tehtäväksi 

- muutosvaatimuksen perusteet. 
 
Valituskirja on valittajan tai muun laatijan omakätisesti allekirjoitettava. Myös 
laatijan nimi ja kotikunta on mainittava. 
 
Valituskirjaan on liitettävä päätös, josta valitetaan alkuperäisenä tai jäljennök-
senä, todistus siitä päivästä, josta valitusaika on luettava sekä asiakirjat, joihin 
valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo aiemmin toimitettu vi-
ranomaiselle. 
 
Valituskirja on toimitettava valitusviranomaiselle ennen valitusajan päättymis-
tä. Omalla vastuulla valituskirjat voi lähettää postitse, sähköpostilla, faksilla tai 
lähetin välityksellä. Valitusasiakirjat on lähetettävä niin ajoissa, että ne ehtivät 
perille ennen valitusajan päättymistä. 
 
Yksityiskohtainen valitusosoitus annetaan pöytäkirjanotteen liitteenä. 
 

 
 
 
 


